
Protokół nr LXXVIII/2023 

z Sesji Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

odbytej w dniu 31 stycznia 2023 roku 

VIII kadencja 

 

Godzina rozpoczęcia obrad: 8:15    Godzina zakończenia obrad:10:20 

Miejsce obrad: sala konferencyjna Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach Śląskich  

 

Ad. pkt. 1.  Otwarcie posiedzenia. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Dominik otworzył LXXVIII sesję Rady Miejskiej 

Ząbkowic Śląskich VIII kadencji, która została zwołana na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy  

z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym. 

 

Powitał Radnych Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich, Burmistrza Ząbkowic Śląskich Pana 

Marcina Orzeszka, Zastępcę Burmistrza Pana Dariusza Małozięcia, Skarbnika Gminy Panią 

Beatę Bedri, Radcę Prawnego Panią Kamilę Rutkowską – Krehut, Radcę Prawnego  Pana 

Michała Kucharskiego, Panią Sylwie Janicką – Kurczynę, Pana Janusza Fiałkowskiego, 

Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej Izabelę Lisowską, Wojciecha Korpal i Krzysztofa 

Chłopeniuk z firmy Urbanistyka i Architektura spółka z o. o. Jelenia Góra, Przewodniczących 

Organów Wykonawczych Jednostek Pomocniczych (listy obecności stanowią załącznik  

do protokołu) oraz wszystkich przybyłych na sesję. 

  

Ad. pkt. 2.   Stwierdzenie prawomocności obrad. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że w obradach uczestniczy 20 Radnych, 

co stanowi odpowiednie quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować 

prawomocne decyzje.  

  

Radni Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich biorący udział w sesji:  

(lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) 

 

1. Beata Bereźnicka       

2. Krzysztof Cupiał   

3. Andrzej Dominik    

4. Dariusz Gancarz  

5. Franciszek Gawęda 

6. Jacek Górowski     

7. Małgorzata Grzesik 

8. Bożena Gwóźdź    

9. Magdalena Halikowska   

10. Janusz Labok     

11. Ryszard Pawłowski    

12. Stanisław Płachytka    

13. Piotr Rogowski   

14. Dorota Sierka         

15. Błażej Sobala      

16. Jadwiga Smarżyk      

17. Irena Szewczyk    

18. Piotr Warzocha - udział w sesji online     



19. Arkadiusz Wilczewski 

20. Ewa Żurek   

   

Poinformował, że protokół z obrad LXXVIII Sesji Rady Miejskiej prowadzić będzie Pani Marta 

Kurpiel -Tokaruk. 

 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej podał, że Rada Miejskiej Ząbkowic Śląskich w dniu 5 stycznia 

2023 roku  

 

- Uchwałą nr LXXVII/490/2023 Pani Sylwii Janickiej – Kurczynie,  

- Uchwałą nr LXXVII/489/2023 Panu Januszowi Fiałkowskiemu nadała tytuły „Zasłużony dla 

Gminy Ząbkowice Śląskie” 

 

Poprosił zgromadzonych o powstanie oraz odczytał akty nadania tytułów „Zasłużony dla 

Gminy Ząbkowice Śląskie”, pogratulował zasłużonym oraz wraz z Burmistrzem Ząbkowic 

Śląskich wręczył tytuły.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Dominik odczytał Postanowienie Nr 7/2023 

Komisarza Wyborczego w Wałbrzychu II z dnia 23 stycznia 2023 roku w sprawie obsadzenia 

mandatu radnego Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich w okręgu wyborczym nr 1.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Dominik, zgodnie z art. 23 a ustawy o samorządzie 

gminnym przed przystąpieniem do wykonywania mandatu radni składają ślubowanie. 

 

Odczytał rotę ślubowania, w związku z przybyciem na Sesję Radnego elekta Pana Bolesława 

Chmielowca. 

 

 

"Wierny Konstytucji i prawu Rzeczypospolitej Polskiej, ślubuję uroczyście obowiązki radnego 

sprawować godnie, rzetelnie i uczciwie, mając na względzie dobro mojej gminy i jej 

mieszkańców. 

 

 

Radny Bolesław Chmielowiec złożył ślubowanie wypowiadając słowa „Ślubuję”. 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Dominik powitał Pana Bolesława Chmielowca  

w gronie Radnych Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich. 

 

 

Ad. pkt. 3. Przedstawienie porządku obrad. 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przedstawienie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z dnia 09.12.2022 r., 16.12.2022 r., 30.12.2022 r. oraz 05.01.2023 r. 



5.Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

6. Informacje z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

7. Sprawozdanie z prac Stałych Komisji Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich za rok 2022. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Ząbkowice Śląskie. (projekt nr 1) 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej w formie posiłku, 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, świadczenia rzeczowego w postaci 

produktów żywnościowych oraz określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania  

w formie posiłku oraz świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób 

i rodzin objętych wieloletnim programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-

2023.(projekt nr 2) 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza Ząbkowice 

Śląskie. (projekt nr 3) 

11. Interpelacje i zapytania radnych. 

12. Wolne wnioski i informacje.  

13. Zakończenie obrad. 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały w sprawie: 

udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości sprzedawanej na rzecz Parafii Prawosławnej pod 

wezwaniem Świętego Jerzego w Ząbkowicach Śląskich (projekt nr 4)  

 

Głosowanie: 20 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie wprowadzenie ww. projekt uchwały. 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia opłaty od posiadania psów  (projekt nr 5)  

Głosowanie: 20 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie wprowadzenie ww. projekt uchwały. 

 

Wysoka Rada poprzez głosowanie wprowadziła do porządku obrad projekt uchwały 

zmieniającej uchwałę w sprawie powołania składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich (projekt nr 6) 

Głosowanie: 20 głosów „za”, 0 „przeciw”, 0 „wstrzymujących” 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu.  



Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie wprowadzenie ww. projekt uchwały. 

 

Ad. pkt. 4.  Przyjęcie protokołu z dnia 09.12.2022 r., 16.12.2022 r., 30.12.2022 r. oraz 

05.01.2023 roku. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik stwierdził,  

że Wysoka Rada poprzez aklamację przyjęła ww. protokoły. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik stwierdził,  

że Wysoka Rada poprzez aklamację przyjęła ww. protokoły. 
 

Ad. pkt. 5. Informacje Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik podał,  

że 19 stycznia brał udział w Dniu Babci i Dziadka w świetlicy wiejskiej w Stolcu, 19 stycznia 

uczestniczył w spotkaniu noworocznym gminy Ząbkowice Śląskie w Ząbkowickim Centrum 

Kultury  

i Turystyki, 20 stycznia brał udział w oficjalnym otwarciu nowej siedziby dla pracowników 

Pogotowia w Ząbkowicach Śląskich,  29 stycznia uczestniczył w 31. Finale Wielkiej Orkiestry 

Świątecznej Pomocy w Ząbkowicach Śląskich. Ponadto powiedział, że organizował pracę Rady 

Miejskiej, uczestniczył w Komisjach Stałych Rady Miejskiej i przyjmował interesantów. 

Ad. pkt. 6. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek przedstawił sprawozdanie z działalności,  

w którym omówił sprawy z zakresu Urzędu Miejskiego tj.: Spraw Obywatelskich i Urzędu 

Stanu Cywilnego, Gospodarki Nieruchomościami, Infrastruktury Technicznej, ochrony 

środowiska, zagospodarowania przestrzennego, Edukacji, kultury i sportu, współpracy  

ze stowarzyszeniami, profilaktyki alkoholowej, organizacyjno-administracyjne, Promocji 

Gminy Ząbkowice Śląskie oraz ewidencji działalności gospodarczej, działalność Straży 

Miejskiej w Ząbkowicach Śląskich; pracy Wydziału Funduszy Zewnętrznych oraz Finansów  

i Planowania. Podał, iż wydano również 24 Zarządzenia Burmistrza Ząbkowic Śląskich  

oraz 2 Obwieszczenia. Dodatkowo omówił sprawy jednostek gminnych tj. Biblioteki 

Publicznej, Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji „Delfin” Sp. z o. o., Towarzystwa 

Budownictwa Społecznego, Ząbkowickiego Centrum Kultury i Turystyki, Ośrodka Pomocy 

Społecznej, Ząbkowickiego Centrum Sportu i Rekreacji oraz Zakładu Gospodarki Komunalnej 

Sp. z o. o. oraz przedstawił ważniejsze spotkania, w których uczestniczył w okresie 

międzysesyjnym. 

 

Ad. pkt. 7. Sprawozdanie z prac Stałych Komisji Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich  

za rok 2022. 

 

 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Irena Szewczyk  

przedstawiła sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Ząbkowic Śl. za 2022 

rok. 



Sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich  za 2022 

rok. 

Komisja Rewizyjna w składzie: 

1.Irena Szewczyk  - przewodnicząca 

2.Piotr Warzocha –zastępca przewodniczące 

3.Błażej Sobala –sekretarz 

4.Arkadiusz Wilczewski – członek 

5.Franciszek Gawęda - członek 

w grudniu 2021 roku przyjęła plan pracy komisji na 2022 r. Zgodnie z przyjętym 

harmonogramem z  zaplanowanych 11 posiedzeń komisji  odbyło się 8 posiedzeń (w tym  trzy 

wspólnie posiedzenia z Komisją Rozwoju Gospodarczego i Budżetu), na których 

przeanalizowano następujące problemy: 

-  przygotowano sprawozdanie komisji za 2021 r. 

- analizowano koszty utrzymania krytej pływalni w 2021r. oraz pozyskane środki zewnętrzne 

na jej działalność 

- przeanalizowano ogłoszone otwarte konkursy ofert  i zawarte umowy na realizację zadań 

publicznych w  Gminie Ząbkowice Śląskie na 2022 r.  

- analizowano koszty utrzymania Ząbkowickiego Centrum Kultury i Turystyki ze szczególnym 

uwzględnieniem kosztów i działalności Centrum Organizacji Pozarządowych 

-  przeprowadzono analizę i ocenę wykonania budżetu oraz sprawozdania finansowego  

za 2021 r.,  

- zapoznano się z raportem o stanie gminy za 2021r. 

- podjęto uchwałę oraz przygotowano  wniosek  do RIO o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Ząbkowic Śląskich za 2021 r. 

-  zapoznano się z realizacją budżetu  oraz  z wykonaniem  zaplanowanych  inwestycji  

w I półroczu 2022r. 

- przeanalizowano i zaopiniowano projekt budżetu na 2023 r.  

- przyjęto plan pracy komisji na rok 2023r. 

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Irena Szewczyk 

podziękowała członkom swojej komisji za współpracę w 2022 roku.  

 

Przewodnicząca Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Ząbkowic Śląskich Małgorzata Grzesik  przedstawiła sprawozdania z pracy 

Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska. 

 



Sprawozdanie z pracy Komisji Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej Ząbkowic Śląskich za 2022 rok  

Komisja Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska Rady Miejskiej odbyła w 2022 

roku 7 spotkań. 

Pracowała zgodnie z planem pracy. Wszystkie spotkania odbyły się w Urzędzie Miejskim. 

Głównymi zadaniami Komisji były zadania dotyczące zdrowia, promocji zdrowia  

w jednostkach oświatowych. Ponadto w trakcie prac Komisji analizowano realizację Gminnego 

Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Narkomanii wraz z analizą realizacji 

zadań przez Stowarzyszenia naszej gminy. 

Komisja również zajmowała się ochroną środowiska pod kątem segregacji odpadów  

i ich utylizacji oraz wywozu nieczystości, a także utrzymaniem zieleni w naszej gminie. 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

Bożena Gwóźdź przedstawiła sprawozdania z pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji.  

 

Sprawozdanie z pracy Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Ząbkowic 

Śląskich za 2022 rok 

W okresie sprawozdawczym Komisja Skarg, Wniosków i Petycji w składzie: 

1. Bożena Gwóźdź    -  Przewodnicząca 

2. Grażyna Sobór       -   Zastępca Przewodniczącego 

3. Małgorzata Grzesik  - Członek 

4. Irena Szewczyk  Członek   

5. Ewa Żurek   - Członek 

 

Komisja pracowała zgodnie z planem pracy.  Obradowała na 13 posiedzeniach. 

W ramach posiadanych kompetencji Komisja rozpatrzyła i zaopiniowała zgodnie  

z obowiązującym stanem prawnym przekazane do Komisji:  pięć skarg, jeden wniosek  

oraz dwie petycje. 

Komisja wniosła o: 

1) nieuwzględnianie postulatu Pana R. B. o uchylenie uchwały Nr LXX/380/2018 z dnia 

6.07.2018 r. Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich, 

2) uznanie za bezzasadną skargę złożoną przez NICO SPORT Zakład Pogrzebowy T. W.  

na działalność Ośrodka Pomocy Społecznej w Ząbkowicach Śląskich  

3) uznanie za bezzasadną skargę złożoną przez Pana P. K. na działalność Burmistrza Ząbkowic 

Śląskich, 

4) przekazanie do rozpatrzenia Prezesowi  Zakładu Gospodarki Komunalnej Spółka z o.o.  jako 

organu właściwego skargi na postępowanie pracowników ZGK w Ząbkowicach Śląskich 

złożonej przez Pana G. Cz., 



5) przekazanie do Burmistrza Ząbkowic Śląskich jako organu właściwego wniosku 

przedsiębiorców i właścicieli nieruchomości w miejscowości Szklary Huta, na których 

prowadzą działalność gospodarczą dot. Studium Uwarunkowań i Kierunków 

Zagospodarowania Przestrzennego Miasta i Gminy Ząbkowice Śląskie,  

6) uznanie za bezzasadną skargę złożoną przez Pana Z. R. Sz. na działalność Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Ząbkowicach Śląskich, 

7) uznanie, że rozpatrzenie skargi na zachowanie radnego Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

nie należy do właściwości Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich, 

8) pozostawienie bez rozpatrzenia petycji o zmianę lokalizacji przystanków autobusowych 

zlokalizowanych na ul. Kamienieckiej w Ząbkowicach Śląskich  w pobliżu dawnej szkoły 

podstawowej nr 4. 

Stanowisko Komisji wraz z uzasadnieniem w zakresie rozpatrywanych spraw zostało 

przekazane Przewodniczącemu Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich.  

Członkowie Komisji uczestniczyli również w posiedzeniach łączonych Komisji Rady 

Miejskiej Ząbkowic Śląskich, którego przedmiotem była analiza projektu budżetu miasta  

i gminy Ząbkowice Śląskie na 2023 rok oraz analiza wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Ząbkowice Śląskie na lata 2023-2042. Przygotowali także plan pracy komisji na 2023 rok. 

 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

Bożena Gwóźdź podziękowała członkom swojej komisji za współpracę w 2022 roku. 

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Rady Miejskiej Ząbkowic 

Śląskich Arkadiusz Wilczewski  przedstawił sprawozdanie z pracy swojej komisji za 2022 

rok. 

 

 

Sprawozdanie z pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Budżetu Rady Miejskiej  

Ząbkowic Śląskich za 2022 rok. 

 

Komisja w grudniu 2021 roku przyjęła plan pracy na 2022 r. Zgodnie z nim zaplanowano  

11 posiedzeń komisji. Odbyło się 5 posiedzeń Komisji, na których analizowano następujące 

zagadnienia:  

- przeprowadzono analizę i ocenę wykonania budżetu oraz sprawozdania finansowego za 2021 

r., 

- zapoznano się z Raportem o Stanie Gminy za 2021 r.,  

- zapoznano się z realizacją budżetu oraz przeprowadzonych inwestycji za I półrocze ubiegłego 

roku, 

- przeanalizowano i przyjęto pozytywną opinię o uchwale budżetowej na 2023 r., 

- przyjęto plan pracy komisji na rok 2023.  

 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy Janusz 

Labok przedstawił sprawozdanie z pracy swojej komisji za 2022 rok.  



 

 

Sprawozdanie z Pracy Komisji Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 

Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich za 2022 rok 
 

W okresie sprawozdawczym Komisja Oświaty, Kultury, Sportu, Turystyki i Promocji Gminy 

pracowała w oparciu o Plan pracy zatwierdzony przez Radę Miejską  

Komisja pracowała w następującym składzie: 

1. Janusz Labok - Przewodniczący 

2. Ewa Żurek - Zastępca Przewodniczącego 

3. Ryszard Pawłowski - członek 

4. Irena Szewczyk - członek 

5. Krzysztof Cupiał - członek 

6. Magdalena Halikowska - członek 

7. Beata Bereźnicka - członek 

8. Jadwiga Smarżyk – członek 

 

W roku 2022 odbyło się siedem posiedzeń Komisji. W zależności od omawianej 

problematyki w posiedzeniach Komisji brały udział osoby przygotowujące materiały ujęte  

w tematyce posiedzeń. W okresie sprawozdawczym odbyły się również posiedzenia wspólne  

z Komisjami: Komisją Zdrowia, Opieki Społecznej i Ochrony Środowiska, Komisją Rolnictwa 

i Gospodarki Nieruchomościami,  Komisją Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego oraz 

Komisją Skarg, Wniosków i Petycji.  

Na spotkaniach Komisja realizowała następujące zagadnienia: 

Informacja z działalności Ząbkowickiego Centrum Kultury i Turystyki. 

Analiza i ocena wykonania budżetu za 2021 rok. 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

i Narkomanii. 

Informacja z działalności stowarzyszeń działających na terenie gminy. 

Informacja o stanie przygotowań do roku szkolnego 2022/23. 

Analiza wykonania budżetu Miasta i Gminy Ząbkowice Śląskie za I półrocze 2022 roku. 

Analiza i opiniowanie projektu budżetu na 2023 rok. 

Przedmiotem obrad była analiza i opiniowanie projektów uchwał oraz analiza i opiniowanie 

projektu Uchwały Budżetowej na 2023 rok. 

 

Przewodniczący Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Jacek Górowski  

przedstawił sprawozdanie z pracy swojej komisji za 2022 rok.  

 



Sprawozdanie z pracy Komisji Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego Rady 

Miejskiej Ząbkowic Śląskich za 2022 rok 

Skład Komisji: 

1. Jacek Górowski- przewodniczący 

2. Piotr Rogowski- z-ce przewodniczącego 

3. Dariusz Gancarz- członek 

4. Ryszard Pawłowski- członek 

 

Komisja Przestrzegania Prawa i Porządku Publicznego w roku 2022 odbyła 5 posiedzeń. 

Zajmowała się opiniowaniem projektów uchwał i na bieżąco pracowała zgodnie  

z zaplanowanym planem pracy: 

1. Analizą wykonania budżetu Miasta i Gminy Ząbkowice Śl. za I półrocze. 

2.Informacją Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego w sprawie przygotowania Miasta 

i Gminy do okresu zimowego 2022/2023. 

3. Analizą projektu budżetu na 2023r. 

4. Informacją z działalności stowarzyszeń działających na terenie gminy za 2022.  

5.Sprawozdaniem z realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych 

i Narkomani. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami Stanisław Płachytka 

przedstawił sprawozdanie z pracy swojej komisji za 2022 rok.  

 

 

Sprawozdanie z pracy Komisji Rolnictwa i Gospodarki Nieruchomościami Rady 

Miejskiej Ząbkowic Śląskie za 2022r. 

 

 Komisja odbywała posiedzenia z częstotliwością potrzebną do wykonania 

następujących zadań: 

 

• analiza i opiniowanie projektu budżetu; 

• analiza i opiniowanie projektów uchwał dotyczących rolnictwa i gospodarki 

nieruchomościami przygotowanych pod obrady Rady; 

• analiza, ocena oraz propozycje w spawach dotyczących rolnictwa oraz gospodarki 

nieruchomościami. 

 



Ad. pkt. 8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia studium uwarunkowań 

i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy Ząbkowice Śląskie. 

(projekt nr 1)(Uchwała nr LXXVIII/492/2023) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik poprosił Zastępcę 

Burmistrza Dariusza Małozięcia o zabranie głosu. 

 

Zastępca Burmistrza Dariusz Małozięć podał, że chciałby omówić harmonogram i sposób 

zmian w studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy 

Ząbkowice Śląskie. Powiedział, że obwiązujące studium zostało przyjęte uchwałą rady 

Miejskiej w dniu 2 czerwca 2010 roku, a we wrześniu 2019 roku przystąpiono do sporządzenia 

nowego studium. Firmą, która wygrała przetarg oraz realizowała cały dokument jest firma 

Urbanistyka i Architektura spółka z o.o. z Jeleniej Góry, a od 8 kwietnia 2020 roku zbierano 

wnioski do studium, prowadzono kampanie promocyjną i informacyjną, pozyskano także 

środki w ramach projektu Szkoła Świadomego Planowania Przestrzennego oraz rozszerzono 

konsultację o  możliwość składania wniosków do studium. Poinformował, że dyżury były 

prowadzone w Ząbkowickim Centrum Kultury i Turystyki, a sam proces konsultacyjny  

i informacyjny był bardzo szeroki i długotrwały – do Urzędu Miejskiego wpłynęło łącznie 609 

wniosków dotyczących zmian w studium, wszystkie zostały poddane analizie i większość 

została zaopiniowana pozytywnie, a wnioski zostały uwzględnione w studium. 

Podał, że po zakończeniu procesu przyjmowania wniosków, analizy i uwzględniania wniosków 

składanych do projektu studium od 26.10.2021 roku prowadzono wszelkie wymagane 

uzgodnienia i opinie, dotyczące projektu, które to przez wszystkie zobowiązane instytucje 

zostały zaopiniowane pozytywnie. Powiedział, że  zgodnie z obwieszczeniem Burmistrza z dnia 

22.04.2022 roku nastąpiło wyłożenie projektu studium, odbyły się dyskusje publiczne, termin 

składania uwag upłynął 17.06.2022 roku; w toku tej czynności wpłynęło 19 uwag, omówionych 

w załączniku nr 4 do przedstawionego projektu uchwały dotyczące rozstrzygnięcia 

wniesionych uwag, 17 uwag zostało nieuwzględnionych w toku analizy, natomiast 2 zostały 

nie uwzględnione.  

Z uwagi na fakt, iż proces uchwalania studium był długotrwały, poprzedzony wszelkimi 

niezbędnymi konsultacjami, zwrócił się do Wysokiej Rady o przyjęcie projektu studium. 

 

Kierownik Wydziału Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej Jarosław Trześniak 

zgłosił autopoprawki do przedstawionego projektu studium: 

- zmiana podstawy prawnej – zmiana tekstu jednolitego ustawy o samorządzie gminnym 

zmiana tj. (Dz. U. z 2023 r. poz. 40), 

- str. 191 tekstu projektu uchwały, lista a, gdzie wymienione są remonty ulic słowo „Botwina” 

zastąpić słowem „Szkolnej” 



- str. 191 tekstu projektu uchwały, lista b, w projektach komplementarnych zdanie 

Rewitalizacja zespołu pałacowo-folwarcznego w Sieroszowicach, DPS przy ul. Letnie 

(Rezydencja Opatów) zastępuje się zdaniem Rewitalizacja zespołu pałacowo-folwarcznego  

w Sieroszowie (Rezydencja Opatów), 

- str. 241 projektu uchwały, drugi tiretcie w zdaniu prowadzenie eksploatacji złóż kopalni  

w sposób, dodać należy słowo nie - uciążliwy dla środowiska, zgodnie z przepisami prawa. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik poinformował,  

że wszystkie Komisje Rady Miejskiej Ząbkowic śląskich pozytywnie zaopiniowały projekt 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta i gminy 

Ząbkowice Śląskie. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej Dominik otworzył dyskusję nad powyższym 

projektem uchwały. 

 

Przedstawiciel przedsiębiorców, którzy prowadzą swoja działalność w miejscowości 

Szklary, w rejonie Szklar Huta podziękowała za możliwość wypowiedzi i udzielenie jej 

głosu. Powiedział, że jak może wywnioskować, uwagi, zgłoszone przez  przedsiębiorców 

Szklar Huta do projektu uchwały nie zostały uwzględnione i z uwagi na ten fakt poprosiła 

Wysoką Radę o ich zaakceptowanie. Podała, że uwagi te dotyczą sprzeciwu wprowadzenia 

przeznaczenia uzupełniającego dla tereny Szklar Huta, tj. wprowadzenia przeznaczenia 

uzupełniającego terenów zabudowy mieszkaniowej, sportu i rekreacji. Poinformowała,  

że zdaniem przedsiębiorców przeznaczenie uzupełniające w sposób negatywny wpłynie  

na działalności gospodarcze. Odniosła się do aspektu historycznego terenu, zwracając uwagę, 

że od dziesięcioleci Szklary były terenem przemysłowym, najpierw działała tam huta,  

a następnie przedsiębiorcy od syndyka wykupili nieruchomości w celu prowadzenia tam 

działalność gospodarcza na terenach przemysłowych. Dodał, że działalności są typu ciężkiego, 

mające charakter uciążliwy tak samo jak działalność dawnej Huty Szklary – tartaki, zakłady 

kamieniarskie, zakłady obróbki kamienia, zakłady obróbki metalu. Powiedziała,  

że obowiązujące studium daje gwarancje, że przedsiębiorcy będą mogli prowadzić swoja 

działalność w sposób niezakłócony i z uwagi na ten fakt ich nieruchomości zostały zakupione, 

zostały poczynione znaczne inwestycje i nakłady finansowe związane z zakupem maszyn, 

modernizacją maszyn, remontami nieruchomości, budową hal produkcyjnych. Podała,  

że przedsiębiorcy również zatrudniają mieszkańców, obecnie ok. 100 miejsc pracy,  

co przyczynia się do zmniejszenia bezrobocia w gminie. Powiedziała, że wprowadzenie 

przeznaczenia uzupełniającego zdaniem przedsiębiorców będzie prowadziło w pierwszej 

kolejności do znacznego ograniczenia prowadzenia działalności gospodarczej, a w efekcie  

do ich likwidacji lub przeniesienia w zupełnie inne rejony; dodała, iż istotny jest aspekt hałasu 

i związane z tym naruszenia prawnych interesów osób trzecich. Podała, że obecnie na terenie 

Szklar Huta nie są wyznaczone normy hałasu z uwagi na fakt, że jest to teren przemysłowy, 

pozwala to w sposób niezakłócony prowadzić działalność gospodarczą, a w przypadku terenu 

mieszkaniowego zostaną  wyznaczone normy hałasu, które w porze dziennej wynoszą ok. 55 

dB, a w związku z tym, że mamy do czynienia ze skupiskiem przedsiębiorstw oraz sąsiadującą 

drogą krajową nr 8 – hałasy będą potęgowane. Dodała, że dotrzymanie norm przez 



przedsiębiorców nie będzie niemożliwe oraz będzie oznaczało, że przedsiębiorcy, którzy nabyli 

swoje nieruchomości oraz tereny użytkowe będą pozbawieni praw do prowadzenia działalności 

gospodarczych. Poinformowała, że naruszy to Konstytucyjną zasadę  praw słusznie nabytych, 

która wyznacza granicę ingerencji władzy publicznej w sferę praw podmiotowych; u podstaw 

praw nabytych znajduje się dążenie do zapewnienia jednostce bezpieczeństwa prawnego  

i umożliwienia jej racjonalnego planowania przyszłych działań – co z kolei pozwala wrócić  

do kwestii dokonanych inwestycji. Powiedziała, że skoro przedsiębiorcy nabyli swoje 

nieruchomości, poczynili inwestycje, dokonali remontów, występowali o  pozwolenia  

na budowę, budowali hale, budowali budynki, kupowali maszyny, dokonywali znacznych 

nakładów finansowych, to usprawiedliwionym i racjonalnym jest oczekiwanie z ich strony,  

że nadal będą mogli w sposób niezakłócony prowadzić  swoje działalności gospodarcze. 

Zwróciła uwagę, że zasada praw nabytych ma również swoje odzwierciedlenie i realizację  

w ustawie Prawo budowlane – w przypadku wpłynięcia wniosku o zmiany sposobu 

użytkowania nieruchomości  z użytkowej na mieszkaniową, organ zobowiązany jest wnieść 

sprzeciw, jeżeli taka zmiana sposobu użytkowania spowodowałaby niedopuszczalne 

wprowadzenie, utrwalenie, bądź zwiększenie ograniczeń lub uciążliwości dla terenów 

sąsiednich, również w przypadku jeżeli wpływałby wnioski o pozwolenie na budowę obiektów 

mieszkalnych – należy w takiej sytuacji brać nieruchomości, które powstały wcześniej  

i wyznaczając obszar oddziaływania należy brać pod uwagę czy nowe obiekty nie będą 

uciążliwe dla już istniejących przy czym należy zwrócić uwagę na hałas – dochodziłoby  

do ograniczeń w emisji hałasu obiektów już istniejących – takie pozwolenie nie powinno być 

wydawane.  

Stwierdziła, że wprowadzenie możliwości budowy mieszkaniówki spowoduje zaostrzenie  

się istniejących antagonizmów pomiędzy przedsiębiorcami, a mieszkańcami Szklar, a zdaniem 

przedsiębiorców antagonizmy powodowane są głównie przez osoby, które nielegalnie użytkują 

swoje nieruchomości i przekształciły je niezgodnie z prawem na potrzeby mieszkaniowe. 

Poinformowała, że mieszkańcy, którzy pracują u przedsiębiorców nie sprzeciwiają się istnieniu 

zakładów i cieszą się z tego, że mogą mieć pracę. Podała, że przedsiębiorcy, żeby chronić swoje 

prawa, będą zmuszeni w trybie informacji publicznej cyklicznie występować do organów, które 

są właściwe do wydawania decyzji z zakresu zmiany sposobu użytkowania czy pozwolenia na 

budowę, wstępować  do każdego toczącego się postepowania wykazując swój interes prawny 

w ochronie swoich praw i zwalczać postępowania, próbować doprowadzić żeby nie zostały 

wydane pozwolenia na budowę czy zmiany sposobu użytkowania, co z pewnością nie będzie 

korzystne dla obecnych przedsiębiorców, ani korzystne dla nowych inwestycji.  

Zwróciła się z uprzejma prośbą o uwzględnienie uwag przedsiębiorców do studium i nie 

wprowadzenia przeznaczenia uzupełniającego na terenie Szklar Huta. 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk  poprosiła o ujęcie wniosku 

mieszkańców Szklar Huta podpisanego przez 65 osób złożonego w celu uwzględnienia  

i usankcjonowania terenów mieszkaniowych, zapisów w zmianie studium i oznaczeniu  

na mapie, wyznaczeniu graficznym terenów jako tereny mieszkalne. Powiedziała,  

że mieszkańcy Szklar oraz Sulisławic występują przeciwko rozszerzaniu uciążliwej 

działalności oddziałującej na mieszkańców. Podała, ze to nie jest tak, że mieszkańcy  

są przeciwko działalności, tak naprawdę konflikt między właścicielem jednej z firm znajdującej 



się o ok 20 m od budynków mieszkalnych, a pozostała działalność kompletnie nie oddziałuje 

na mieszkańców. Powiedziała, że w momencie nabywania przez mieszkańców swoich 

nieruchomości, na tym terenie nie było firmy, o której wcześniej wspomniała, ich teren został 

nabyty po zamieszkaniu mieszkańców. Powiedziała, ze przedsiębiorcom nie chodzi o to, ze nie 

bada mogli prowadzić swoich działalności, tylko o to, że z będą musieli prowadzać je z 

poszanowaniem ludzkiej godności. Powiedziała, że nie jest prawdą, że firma zatrudnia ok. 100 

osób. Podała, że zawsze współpracowała z przedsiębiorcami i dbała o to, by ich firmy się 

rozwijały, ale prowadziły je w sposób godny. Dodała, że właściciel firmy mógłby postawić mur 

lub bariery dźwiękochłonne, by dać mieszkańcom możliwość godnego życia, ponieważ 

mieszkańcy potrzebują ciszy i spokoju do życia. Zaapelowała o ujęcie wniosków mieszkańców.   

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda podał, że jest zaskoczony 

wypowiedzią osoby reprezentującej przedsiębiorców Szklar Huta, która jak się domyśla 

reprezentowała tylko jedna firmę. Powiedział, że należy zważyć na jedno - słowotok, który 

został usłyszany dotyczy tylko interesu biznesu. Dodał, że tak jak powiedziała Radna Rady 

Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk, tam mieszkają ludzie, mieszkańcy naszej 

gminy. I to szczególnie na nich, zarówno Radnym, jak i gminie powinno zależeć. Podał,  

że w wypowiedzi osoby reprezentującej przedsiębiorców nie było wzmianki o społecznym 

odziaływaniu przedsięwzięć, nie wzięto pod uwagę mieszkańców. Wspomniał,  

że przedsiębiorstwa powstawały w niewielkich budynkach, które nie zajmowały dużej 

powierzchni, a w tej chwili zajęta jest olbrzymia połać ziemi zasypana kamieniami. Powiedział, 

że zarówno w gminie, jak i wśród radnych nie zauważył tego, żeby brać pod uwagę interes 

społeczny czyli obecnie mieszkających tam ludzi. 

 

Przedsiębiorca prowadzący swoją działalność w miejscowości Szklary Huta powiedział,  

że użytkuje obiekty od ok. 24 lat.  Podał, że wcześniej dzierżawił obiekty od innej firmy i wtedy 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk tam nie mieszkała. Powiedział,  

że od samego początku w swojej firmie zatrudnia ludzi, ok. 50 osób, w Szklarach ok. 30 – 35 

osób, a ponadto przez cały okres istnienia firmy wykształcono ok. 30-35 uczniów, kształcących 

się w zawodzie kamieniarz w jego firmie. Ponadto podał, że firma dofinansowuje przedszkole, 

okoliczne parafie. Powiedział, że przedsiębiorstwo rozwija się sukcesywnie, a problemy 

rozpoczęły się w momencie kiedy do Szklar wprowadziła się Radna Rady Miejskiej Ząbkowic 

Śląskich Jadwiga Smarżyk. Poinformował, że dokonał zakupu terenu przemysłowego  

i ma pozwolenie na wybudowanie jeszcze jednej hali, której budowa jest wstrzymana, 

ponieważ jest zagrożenie likwidacji firmy, z uwagi na normy hałasu; dodał, że wózek widłowy 

wydaje dźwięk ok. 90 dB, a norma w ciągu dnia o wartości 55 DB jest jednoznaczna  

z zamknięciem firmy. Poinformował, że donosy na jego firmę są regularnie zgłaszane przez 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwigę Smarżyk. Poinformował, że w ochronie 

przed hałasem nie jest możliwe postawienie barier, musiałby mieć ok. 10-15 m wysokości,  

a ponadto poinformował, że jest kontrolowany przez wszystkie możliwe instytucje. Podał,  

że Radną Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwigę Smarżyk, która chciałaby mieszkać  

i mieć absolutną ciszę. Powiedział, że firma miała kontrolę z Wojewódzkiego Wydziału 

Ochrony Środowiska, nie stwierdzono żadnych niedogodności i wszystko było 

udokumentowane.  



 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik powiedział, że Sesja 

Rady Miejskiej nie może służyć przepychanką i nie chce  poruszać spraw prywatnych pomiędzy 

mieszkańcami, a przedsiębiorcami. Podał, że Wysoka Rada obradowała nad studium  

na komisjach, znane są sprawy zarówno przedsiębiorców, jak i mieszkańców, wniesiono 19 

uwag do studium – 2 uwzględnione, 17 nieuwzględnionych przez Burmistrza Ząbkowic 

Śląskich i planistów. Dodał, że nie chciałby na Sesji kłótni, każdemu udzieli głosu, ponieważ 

studium jest bardzo ważnym dokumentem i jest podejmowane raz na 10 lat.  

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział, że Zastępca Burmistrza 

Ząbkowic Śląskich Dariusz Małozięć za chwilę przedstawi stanowisko gminy, które jest znane 

Wysokiej Radzie, ponieważ było przedstawione na Komisji. Zaapelował do Wysokiej Rady, 

żeby mieć na względzie, że przyjmuje się studium dla miasta i gminy Ząbkowice Śląskie, 

wpłynęło 600 wniosków, dotyczącego tysięcy obywateli i setek firm. Podał, że nie chciałby, 

żeby dyskusja i obrady skupiły się na temacie jednego mieszkańca i jednego przedsiębiorcy,  

bo prowadzone rozmowy ku temu skłaniają. Poprosił o uwzględnienie całokształtu, że studium 

dotyczy miasta i 19 wsi i jest to bardzo ważny, strategiczny dokument, pozwalający na rozwój 

gminy Ząbkowice Śląskie w obszarze przemysłowym, mieszkaniowym, usługowym. Dodał,  

że z ponad 600 wniosków, tam gdzie nie było konfliktu prawnego lub konfliktu wynikającego 

z możliwości przyjęcia wniosku np. wybudowanie budynku na cieku wodnym, wszystkie 

wnioski możliwe do przyjęcia, zostały uwzględnione i przyjęte. Poinformował, że głęboką 

analizowano wszystkie złożone wnioski, włącznie z wnioskami przedsiębiorców  

i mieszkańców Szklar Huta; odbyło się wiele spotkań. Podał, że w żadnym stopniu nie chce się 

ograniczyć działalności przedsiębiorstw czy też zapomnieć, że mieszkają tam mieszkańcy,  

ale  przede wszystkim studium dotyczy całokształtu gminy. Podał, że dyskusja opiera  

się o wniosek, który dotyczy ważnego, lecz wąskiego obszaru, a nie całej Gminy Ząbkowice 

Śląskie.  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik powiedział,  

że na wspólnym posiedzeniu komisji Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich radni zadawali pytania 

jak wygląda sytuacja w Szklarch Huta. Podał, że nie jest to tak, że zamyka się drogę jednej lub 

drugiej stronie sporu. Podał, że w studium zostało ujęte jak najbardziej możliwe do realizacji 

rozwiązanie.  

 

Zastępca Burmistrza Dariusz Małozięć powiedział, że tak jak podał Burmistrz Ząbkowic 

Śląskich Marcin Orzeszek procedowane jest studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego czyli dokument o sporej ogólności, nie rozstrzygający 

konfliktów sąsiedzkich.  Podał, że mając na uwadze wnioski przedsiębiorców i mieszkańców 

wpływające z miejscowości Szklary Huta trzeba oznajmić, że wnioski są przeciwstawne, 

wykluczające się, przedsiębiorcy wnioskują o teren nie zawierający w przeznaczeniu 

uzupełniającym zabudowy mieszkaniowej, natomiast mieszkańcy wnioskują o to by wykluczyć 

produkcję i przedsiębiorców i zachować zabudowę mieszkaniową. Powiedział,  

że zaproponowano, idąc naprzeciw dwóm wnioskom, w zapisie studium przeznaczenie 

produkcyjno - usługowe dla terenu Szklar – Huty; w przeznaczeniu podstawowym mowa  



o terenach zabudowy usługowej, obiektów produkcyjnych, składów, magazynów,  

a w przeznaczeniu uzupełniającym jest to teren zabudowy mieszkaniowej do zachowania bez 

możliwości rozbudowy. Dodał, że nie będzie takiej sytuacji, o której mówiła osoba 

reprezentująca przedsiębiorców, że na terenie Szklar Huta powstanie nowe mieszkalnictwo. 

Powiedział, że wychodzi się naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców i dopisuje się zapis  

w studium dotyczący utrzymania na terenie Huty Szklary zabudowy mieszkaniowej, która 

obecnie się tam znajduje; jest to rozwiązanie, które jest korzystne dla obu stron i wypełnia 

oczekiwania zarówno przedsiębiorców, jak i mieszkańców. 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Jadwiga Smarżyk  powiedziała, że chciałaby 

podkreślić, że wniosek składany przez mieszkańców nie był składany w celu wyeliminowania  

przedsiębiorców. Podała, że mieszkańcy chcieli uwzględnienia swojego terenu na mapie. 

Żądali by usankcjonować teren działalności oraz teren mieszkaniowy. Podała,  

że pod składanym wnioskiem są podpisy 65 mieszkańców oraz, że każdy potrzebuje przestrzeni 

do życia. Dodała, że przedsiębiorcy powinni współpracować z mieszkańcami.  

 

Przedsiębiorca prowadzący swoją działalność w miejscowości Szklary Huta powiedział,  

że prowadzi swoją działalność na terenie Szklar Huta od ponad 30 lat. Powiedział, że ma strefę 

ochronną wokół swojego zakładu, ponieważ gmina sprzedała mu działkę pod budowę zakładu 

przerobu kamienia budowlanego w 1989 roku. Podał, że zawsze we wszystkich dokumentach 

i mapach jest zapis o terenach przemysłowych oraz, że nie tylko syndyk sprzedawał grunty pod 

działalność gospodarczą, ale również gmina.  

Powiedział, że ludzie mieszkali tam za czasów zakładów górniczych, a hałas był większy  

niż obecnie. Oznajmił, że jeżeli na mapach teren zmieni się z terenów przemysłowych na tereny 

zielone, nikt od niego nie będzie chciał kupić tego gruntu.  

 

Zastępca Burmistrza Dariusz Małozięć podał, że przeznaczenie terenu Szklar Huta nie ulega 

zmianie.  Podał, że jest tam obraz przemysłowy PU1 – terenu produkcyjno – usługowe, a obawy 

przedsiębiorców o niemożności prowadzenia działalności są nieuzasadnione. Dodał,  

że w dopuszczeniu jest teren budowy mieszkaniowej do zachowania bez możliwości 

rozbudowy. Oznajmił, że tak naprawdę dopiero miejscowy plan zagospodarowani 

przestrzennego będzie rozstrzygał konkretne rozwiązania planistyczne, jednak w chwili 

obecnej procedowane studium zakłada na tym obszarze teren produkcyjno-usługowy i jest  

to tak zaznaczone na mapie.  

 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję. 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie rozstrzygnięcia uwag wniesionych  

do projektu studium  uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego miasta  

i gminy Ząbkowice Śląskie, nieuwzględnionych w studium przez Burmistrza Ząbkowic 

Śląskich. Poinformował, że jeżeli Radni są za podtrzymaniem rozstrzygnięcia Burmistrza, 

głosują „za”, jeżeli nie podtrzymują stanowiska Burmistrza głosują „przeciw”. 



Uwaga nr 1 - dotycząca utrzymania wszystkich terenów po byłej Hucie Szklary jako terenów 

pod zabudowania przeznaczone na cele przemysłowe i nie dopuszczenie alternatywnego  

lub uzupełniającego dopuszczającego przeznaczenia temu: tereny zabudowy mieszkaniowej, 

sportu i rekreacji. (teren po byłej Hucie Szklary oznaczony jako PU1, dz. nr. 357/4, obręb 

Szklary). Uwaga dotyczyła zmiany zapisu studium na PU2 z wykluczeniem przeznaczenia 

uzupełniającego. 

Poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 4 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. rozstrzygnięcie.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uwaga nr 2 - dotycząca przyjęcia rozstrzygnięcia uwagi dotyczącej zapewnienia 

zabezpieczenia dalszego funkcjonowania istniejących budynków mieszkalnych w Szklarach – 

Huta. (składający nie podali numerów działek tylko numery budynków, wg. danych 

ewidencyjnych dz.  Szklary 8b- dz. nr 368/165; 9b, dz. nr 368/194).Wprowadzone zapisy winny 

zapewnić utrzymanie istniejącej zabudowy mieszkaniowej i mieszkalno - usługowej. 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 4 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. rozstrzygnięcie.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uwaga nr 3 - dotycząca przyjęcia rozstrzygnięcia uwagi dotyczącej pozostawienia  

dotychczasowej funkcji terenu o symbolu MU2 – tereny mieszkaniowo-usługowe. (Osiedle 

Wschód, Ząbkowice Śląskie, Dz. Nr 3/1, 1/12, AM-9). 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

15 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 6 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. rozstrzygnięcie.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uwaga nr 4 - dotycząca przyjęcia rozstrzygnięcia uwagi dotyczącej pozostawienia  

dotychczasowej funkcji terenu o symbolu MU2 – tereny mieszkaniowo-usługowe. (Osiedle 

Wschód, Ząbkowice Śląskie, Dz. Nr 11/2, 11/1, 20/2, 20/4,20/3, 20/1 AM -5). 



Głosowanie Wysokiej Rady:  

17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 4 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. rozstrzygnięcie.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uwaga nr 6 - dotycząca przyjęcia rozstrzygnięcia uwagi dotyczącej  utrzymania w  nowym 

studium dotychczasowych uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego dla 

terenów po byłej hucie, jako terenów pod zabudowania przeznaczone na cele przemysłowe.  

(Dz. nr 368/90 obręb Szklary). 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 4 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. rozstrzygnięcie.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uwaga nr 7 - dotycząca przyjęcia rozstrzygnięcia uwagi dotyczącej  wniesienia uwagi 

właściciela nieruchomości zabudowanych w zakresie w jakim zapisy studium dopuszczają  

na działkach gruntu stanowiących teren po byłej Hucie Szklary przeznaczenie uzupełniające  

tj. tereny zabudowy mieszkaniowej, sportu i rekreacji, wskaźnik – M i Z- umiarkowana 

intensywność zabudowy dla terenu  PU/UC 3,5 dla terenu zabudowy mieszkaniowej 0,8. 

Uwaga dotyczyła zmiany zapisu studium na PU2 z wykluczeniem przeznaczenia 

uzupełniającego. (Dz. nr 368/79, 368/186, 368/80, 368/195, obręb Szklary).  

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. rozstrzygnięcie.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uwaga nr 8 - dotycząca przyjęcia rozstrzygnięcia uwagi dotyczącej  zmiany zapisu studium  

na PU2 z wykluczeniem przeznaczenia uzupełniającego. (Dz. nr 368/198, 368/173, 368/174, 

368/124, 368/93, obręb Szklary). 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

17 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 4 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 



Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. rozstrzygnięcie.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uwaga nr 9 - dotycząca przyjęcia rozstrzygnięcia uwagi dotyczącej  zmiany zapisu studium  

na PU2 z wykluczeniem przeznaczenia uzupełniającego. (teren byłej Huty Szklary oznaczony 

jako PU1, Dz. nr 368/100,  obręb Szklary). 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. rozstrzygnięcie.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uwaga nr 10 - dotycząca przyjęcia rozstrzygnięcia uwagi dotyczącej ustaleń dopuszczalnego 

przeznaczenia przedmiotowego terenu na cele zabudowy mieszkaniowej (MW i MN) – jako 

sprzecznych z interesem prawnym przedsiębiorców tam zlokalizowanych (Teren byłej Hucie 

Szklary oznaczony jako PU1. Składający uwagę nie podali numerów działek tylko określili 

obszar: „ po wschodniej stronie drogi krajowej nr 8”. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 3 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. rozstrzygnięcie 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uwaga nr 11 - dotycząca przyjęcia rozstrzygnięcia uwagi dotyczącej  zakresu w jakim zapisy 

studium dopuszczają na działkach gruntu stanowiących teren po byłej Hucie Szklary 

przeznaczenie uzupełniające tj. tereny zabudowy mieszkaniowej, sportu i wskaźnik — M i Z 

— umiarkowana intensywność zabudowy dla terenu PUI/UC 3,5 dla terenu zabudowy 

mieszkaniowej 0,8. Zmiana zapisu studium: zmienić zapis dla tego terenu na tereny 

przemysłowo – usługowe PU2 z wykluczeniem przeznaczenia uzupełniającego.  

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 3 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. rozstrzygnięcie 



Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uwaga nr 12 - dotycząca przyjęcia rozstrzygnięcia uwagi dotyczącej  wniesienia 

dopuszczającej,  w zakresie w jakim zapisy studium dopuszczają na działkach gruntu 

stanowiących teren Hucie Szklary, przeznaczenia uzupełniającego tj. terenów zabudowy 

mieszkaniowej, sportu i rekreacji wskaźnik -M i Z -umiarkowana intensywność zabudowy  

dla terenu PU1/UC 3,5 dla terenu zabudowy mieszkaniowej 0,8. Uwaga miała na celu 

doprowadzenie do wykreślenia z przeznaczenia uzupełniającego terenu zabudowy 

mieszkaniowej MW,MN lub wprowadzenie zapisu dopuszczającego jedynie funkcję terenu 

produkcyjno – usługowe.  (Teren po byłej Hucie Szklary oznaczony jako PU1, dz. nr. 300/14, 

300/11, 300/8, 300/5, 300/4, obręb Szklary) 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. rozstrzygnięcie 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uwaga nr 13 - dotycząca przyjęcia rozstrzygnięcia uwagi dotyczącej  wniesienia 

dopuszczającej,  w zakresie w jakim zapisy studium dopuszczają na działkach gruntu 

stanowiących teren Hucie Szklary, przeznaczenia uzupełniającego tj. terenów zabudowy 

mieszkaniowej, sportu i rekreacji wskaźnik -M i Z -umiarkowana intensywność zabudowy  

dla terenu PU1/UC 3,5 dla terenu zabudowy mieszkaniowej 0,8. Uwaga dotyczyła zmiany 

zapisu studium na PU2 z wykluczeniem przeznaczenia uzupełniającego. (Teren po byłej Hucie 

Szklary oznaczony jako PU1, dz. nr. 368/197, obręb Szklary) 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 3 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. rozstrzygnięcie 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uwaga nr 14 - dotycząca przyjęcia rozstrzygnięcia uwagi dotyczącej wniesienia 

dopuszczającej,  w zakresie w jakim zapisy studium dopuszczają na działkach gruntu 

stanowiących teren Hucie Szklary, przeznaczenia uzupełniającego tj. terenów zabudowy 

mieszkaniowej, sportu i rekreacji wskaźnik -M i Z -umiarkowana intensywność zabudowy  

dla terenu PU1/UC 3,5 dla terenu zabudowy mieszkaniowej 0,8. Uwaga miała na celu 

doprowadzenie do wykreślenia z przeznaczenia uzupełniającego terenu zabudowy 

mieszkaniowej MW,MN lub wprowadzenie zapisu dopuszczającego jedynie funkcję terenu 



produkcyjno – usługowe.  (Teren po byłej Hucie Szklary oznaczony jako PU1, dz. nr. 368/157, 

368/158, obręb Szklary) 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

18 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 3 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. rozstrzygnięcie. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uwaga nr 15 - dotycząca przyjęcia rozstrzygnięcia uwagi dotyczącej wyznaczenia  

i wprowadzenia terenu M – tereny mieszkaniowe oraz usługowo-gospodarcze w zabudowie 

wiejskiej. Dz. nr 368/37, 368/38, 368/113, 368/90, 368/173, 368/174, 368/206, 368/208, 

Szklary Huta 8b, Szklary Huta 9a oraz obiekty usługowo – mieszkalne, w których znajduje  

się wejście do Trasy Turystycznej 9 dz. nr 36/8/149, obręb Szklar. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

17 głosów „za”, 2 głosów „przeciw”, 2 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. rozstrzygnięcie. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uwaga nr 16 - dotycząca przyjęcia rozstrzygnięcia uwagi dotyczącej terenu zabudowy 

mieszkaniowo – usługowej, by bezpośrednio graniczyły z terenem ZL- tereny lasów  

i zadrzewień, gdyż rozszerzenie tych obszarów do zabudowań gwarantuje w przyszłości 

skuteczna odnowę środowiskową i biologiczną. Składający wniosek nie podali numerów 

działek tylko określili graficznie powiększenie obszar ZL. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

19 głosów „za”, 1 głosów „przeciw”, 1 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. rozstrzygnięcie. 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uwaga nr 17 - dotycząca rozstrzygnięcia uwagi dotyczącej skreślenia tabeli os strony akapitu: 

Problematyka obszaru szczególnego w zagospodarowaniu gminy: wieś Szklary – Huta  

od strony 33 do akapitu zaczynającego się w pkt. 1.5. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

17 głosów „za”, 1 głosów „przeciw”, 3 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 



 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. rozstrzygnięcie.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Uwaga nr 18 - dotycząca rozstrzygnięcia uwagi dotyczącej odniesienia do nieruchomości 

stanowiącej działkę ewidencyjną 68/95 w zakresie w jakim zapisy studium dopuszczają  

na działkach gruntu po byłej Hucie Szklary przeznaczenie uzupełniające - tereny  zabudowy 

mieszkaniowej, sportu i rekreacji, przewagi wskaźnika M iż umiarkowana intensywność 

zabudowy dla terenu PU1/UC 3,5 a dla terenu zabudowy mieszkaniowej 0,8 podczas gdy 

stosownie do stanowiska zgłaszającego, przeznaczenie to powinno zostać określone jako PU2 

z wkluczeniem przeznaczenia uzupełniającego (teren po byłej Hucie Szklary oznaczony jako 

PU1, dz. nr 368/95, 368/158, obręb Szklary). 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 2 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. rozstrzygnięcie.  

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

16 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 5 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej w formie posiłku, 

świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności, świadczenia rzeczowego  

w postaci produktów żywnościowych oraz określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie 

dożywiania w formie posiłku oraz świadczenia rzeczowego w postaci produktów 

żywnościowych dla osób i rodzin objętych wieloletnim programem „Posiłek w szkole  

i w domu” na lata 2019-2023. (projekt nr 2)(Uchwała nr LXXVIII/493/2023) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

 



Nikt nie zabrał głosu. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poprosił Przewodniczącego Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu o przedstawienie opinii dotyczącej powyższego projektu uchwały.  

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

0 głosów „nieważnych”.  

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

20 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad. pkt. 10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Burmistrza 

Ząbkowic Śląskich (projekt nr 3)(Uchwała nr LXXVIII/494/2023) 

 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda powiedział, że podczas 

składania skargi tj. 14.12.2022 roku była ona zasadna, ponieważ wówczas nie było na stronie 

Biuletynu Informacji Publicznej Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach Śląskich danych,  

o których mowa w skardze – ujętych w technologii WRS2.0 – dostarczania danych 

geoprzestrzeniach, dodał, że dopiero z chwilą kiedy skarga została złożona, dane zaczęły 

funkcjonować na stronie. Podał, że z jego informacji wynika, że do końca ubiegłego tygodnia 

w dalszym  ciągu brak jest trzech obiektów przestrzennych zgodnie z rozporządzeniem  

w sprawie zbiorów danych przestrzennych oraz metadanych w zakresie zagospodarowania 

przestrzennego. Powiedział, że mając to na uwadze, jak i również to, co przedstawiła strona 

skarżąca z Łodzi – skarga na dzień 14.12.2022 roku była zasadna częściowo oraz również 

zasadna na dzień 31.01.2023 roku. 

 

Inspektor ds. infrastruktury technicznej Anna Serżysko powiedziała, że wszystkie zbiory 

danych przestrzennych są zamieszczane na portalu BIP Urzędu Miejskiego w Ząbkowicach 

Śląskich i są dostępne dla wszystkich użytkowników zewnętrznych, a ponadto zbiory znajdują 

się na stronie głównej geodety krajowego w zbiorach danych ewidencyjnych pod postacią 

adresów URL, które są możliwe do pobrania, zamieszczenia na głównym portalu mapowym. 



Dodała, że wszystkie plany miejscowe oraz studium są ujęte na powyższych portalach 

mapowych. Poinformowała, że piecze nad zbiorami danych  przestrzennych na podstawie 

zawartej umowy pełni GIAP, który nadzoruje poprawność funkcjonowania wszystkich 

materiałów pod katem aktualizacji oraz umieszczania na wszystkich portalach mapowych. 

Oznajmiła, że stanowisko zarówno GIAP-u jaki i urzędu, przedstawione komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji jest aktualne i zgodne z przepisami prawa.  

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda poprosił o informację kiedy 

dane zostały wprowadzone w technologii WRS2.0, a w którym dniu zostały wprowadzone 

zbiory trzech obiektów przestrzennych metadanych w zakresie zagospodarowania 

przestrzennego. 

Inspektor ds. infrastruktury technicznej Anna Serżysko podała, że zbiory danych 

przestrzennych są uaktualniane z każdym rokiem i uwidaczniane na stronie głównego urzędu 

geodezji i kartografii. Powiedziała, że nie rozumie Radnego Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

Franciszka Gawędy, który pyta o daty wprowadzenie, ponieważ zbiory są uaktualniane  

na bieżąco, a firma prowadzi nadzór i zajmuje się aktualnym wprowadzaniem  

i ich uaktualnianiem. 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział, że rozumie, że Radny Rady 

Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda twierdzi, że na dzień 14.12.2022 roku  

na stronie nie było danych. Zapytał Inspektora ds. infrastruktury technicznej Annę Serżysko 

czy dane były zamieszczone na stronie na dzień 14.12.20222 roku. 

Inspektor ds. infrastruktury technicznej Anna Serżysko  odpowiedziała, że tak. 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda zapytał czy na dzień 

09.01.2023 roku były dane trzech obiektów przestrzennych. 

Inspektor ds. infrastruktury technicznej Anna Serżysko podała, że nie wie o jakie dane 

trzech obiektów przestrzennych chodzi. 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda powiedział, że też nie jest 

informatykiem, a swoja wiedzę opiera na wiedzy fachowej wyłącznie tych osób, które  

się na tym znają. Poprosił o sprawdzenie czy obecnie są metadane trzech obiektów 

przestrzennych zgodnie z rozporządzeniem ministra rozwoju, pracy i technologii.  

Inspektor ds. infrastruktury technicznej Anna Serżysko powiedziała, że jak najbardziej 

będzie wszystko sprawdzone. Podała, że na dzień posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków  

i Petycji Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich przedstawiania raportów i stanowiska GIAP-u,  

z którym gmina ma zawarta umowę oraz przedstawienia ww. komisji jak funkcjonują dane 

przestrzenne - wszystko jest aktualne i sprawnie działa.  

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Małgorzata Grzesik powiedziała, że podczas 

posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich informacje 

były jasno i rzetelnie przedstawione i nic nie budziło żadnych wątpliwości. Poinformowała,  

że zobrazowano wszystkie dane.  



Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział, że generalnie nie ma to żadnego 

znaczenia, ponieważ skarga dotyczy jego osoby i nawet jeżeli jest nie zasadna, to Radny Rady 

Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda i tak zagłosuje przeciwko niemu. Podał,  

że nie ważne co zostanie powiedziane, czy inspektor ds. infrastruktury technicznej Anna 

Serżysko oraz Kierownik Wydziału Infrastruktury Przestrzennej Jarosław Trześniak 

potwierdzą, że dane na dzień 14.12.2022 roku dotyczące planów zagospodarowania 

przestrzennego były, w ogóle nie ma to znaczenia.  

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda podał, że oczywiście będzie 

„przeciw”, a 16 Radnych będzie „za”, ponieważ zagłosują tak, jak Burmistrz Ząbkowic 

Śląskich Marcin Orzeszek prosił. Powiedział, że taki trend jest doświadczany od 10 lat. Zapytał 

Radnej Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Małgorzaty Grzesik czy miała możliwość wejścia 

na stronę podaną w skardze, by sprawdzić trzy obiekty przestrzenne w metadanych,  

czy pokazano znak rozwijający daną mapę. Dodał, że jeżeli uzyska informację o sprawdzeniu 

tych danych - „zwróci honor”. 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Małgorzata Grzesik powiedziała, że w trakcie 

trwania Komisji zostało pokazane wszystko to, czym zainteresowana była komisja  

oraz zarzucane w skardze, było otworzone.  

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik powiedział,  

że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich rzetelnie rozpatrzyła 

skargę oraz przedstawiła materiały dotyczące skargi. 

Przewodniczący zamknął dyskusję.  

Poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

19 głosów „za”, 1 głosów „przeciw”, 1 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie: udzielenia bonifikaty od ceny nieruchomości 

sprzedawanej na rzecz Parafii Prawosławnej pod wezwaniem Świętego Jerzego  

w Ząbkowicach Śląskich. (projekt nr 4)(Uchwała nr LXXVIII/495/2023) 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Magdalena Halikowska zapytała na co dokładnie 

będzie przeznaczona powierzchnia 31 m², jaka będzie tam prowadzona działalność sakralna. 



Podała, iż rozumie,  że budynek nie jest w obrysie cerkwi, tylko jest oddzielnym 

pomieszczeniem. 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Rafał Kozak poinformował,  

że powierzchnia 31 m² przeznaczona będzie tylko i wyłącznie na potrzeby Parafii Prawosławnej 

pod wezwaniem Świętego Jerzego w Ząbkowicach Śląskich. 

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda zapytał czy chodzi o lokal 

znajdujący się naprzeciwko kościoła od strony uliczki, która wiedzie do cerkwi, po prawej 

stronie budynek główny.  

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział, że od kilki lat temat był 

procedowany w urzędzie, jeszcze za poprzednich proboszczów parafii prawosławnej. Podał,  

że kościół pod wezwaniem Świętego Jerzego w Ząbkowicach Śląskich łączy się bezpośrednio 

z budynkiem. Podał, że parafia wiele lat temu wystąpiła o część wewnątrz tego budynku – 

można przejść z kościoła do tego pomieszczenia. Podał, że zamiarem jest zrobienie w tym 

pomieszczeniu zakrystii. Poinformował, że należało uregulować stosunek prawny, gmina  

z pomieszczenia nie korzysta, a od wielu lat korzysta z niego kościół prawosławny. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję i poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.  

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

21 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia opłaty od posiadania psów  

(projekt nr 5)(Uchwała nr LXXVIII/496/2023) 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

 

Nikt nie zabrał głosu. 

 



Przewodniczący zamknął dyskusję i poinformował, że Komisja Rozwoju Gospodarczego  

i Budżetu zaopiniowała pozytywnie powyższy projekt uchwały.  

Głosowanie komisji: 8 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”,  

Komisja pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała ww. projekt uchwały. 

 

Następnie poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

21 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie powołania składu 

osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich 

(projekt nr 6)(Uchwała nr LXXVIII/497/2023) 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Radni otrzymali projekt uchwały i w związku z tym Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył 

dyskusję. 

 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik poinformował,  

że Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Bolesław Chmielowiec wyraził zgodę  

na powołanie jego osoby do składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady 

Miejskiej Ząbkowic Śląskich. 

 

Przewodniczący zamknął dyskusję.  

Poddał pod głosowanie Wysokiej Radzie powyższy projekt uchwały. 

 

Głosowanie Wysokiej Rady:  

20 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 1 głosów „wstrzymujących”, 0 głosów „nieważnych” 

 

Stwierdził, że Wysoka Rada przyjęła jednogłośnie ww. projekt uchwały.  

 

Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

 

 

 



Ad. pkt. 11. Interpelacje i zapytania radnych. 

  

W okresie międzysesyjnym do Biura Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich nie wpłynęła żadna 

interpelacja ani zapytanie. 

 

Ad. pkt. 12. Wolne wnioski i informacje.   

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Andrzej Dominik powiedział,  

że w Biurze Rady Miejskiej są do odebrania PIT-y za 2022 roku. 

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda zapytał jaki jest stan 

infrastruktury sieci przesyłowej z miejskiej ciepłowni. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział, że nie rozumie pytania. 

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Franciszek Gawęda powiedział, że chodzi mu  

o stan techniczny sieci z ciepłowni do odbiorców. Czy są jakieś zagrożenia dla sieci,  

czy są bezpieczne, czy nie grozi awariami, czy jest na tyle bezpieczne, że nie wymaga remontu. 

 

Burmistrz Ząbkowic Śląskich Marcin Orzeszek powiedział, że pytanie jest bardzo szerokie. 

Podał, że na dzień obecny Zakład Gospodarki Komunalnej Sp. z o. o. w Ząbkowicach Śląskich 

zarządza ciepłownią i dostarczaniem ciepła do mieszkańców, obiektów użyteczności 

publicznej. Podał, że nie dostał żadnego sygnału, że z dostarczaniem czy też siecią jest jakiś 

problem. 

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Irena Szewczyk powiedziała, że 30.01.2023 roku 

w nocy do godz. 10 nie było dostarczane ciepło do mieszkań z powodu awarii.  

 

Radny Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Piotr Warzocha  powiedział, że w imieniu 

Ząbkowickiego sztabu WOŚP chciałby serdecznie podziękować wszystkim zaangażowanym  

w 31. Finał Wielkiej Orkiestry Świątecznej Pomocy w Gminie Ząbkowice Śląskie oraz 

poinformować, że na chwilę obecną zebrano 171 041,51 zł, blisko 50 tys. więcej niż w roku 

poprzednim.  

 

Radna Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich Magdalena Halikowska poprosiła o posprzątanie 

śmieci za basenem, na schodkach obok garaży przy drodze prowadzącej na basen po prawej 

stronie. Zaprosiła również na wieczór „Miłość nie jedno ma imię” 17 lutego 2023 roku  

o godzinie 17:00.   

 

Ad. pkt. 13. Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Miejskiej Andrzej 

Dominik zamknął LXXVIII Sesję Rady Miejskiej Ząbkowic Śląskich VIII kadencji. 

Na tym protokół zakończono. 



 

Przewodniczący Rady Miejskiej 

 

(-) Andrzej Dominik 

Sporządziła: Marta Kurpiel-Tokaruk Podinsp. ds. obsługi Rady Miejskiej i jednostek pomocniczych gminy 


